

# 目 錄

## Contents

- 張雅雯 · 王凱毅 · 呂學榮 · 張可揚：  
月相對劍尖槍鎖管的孵化.....209  
Ya-Wen Zhang, Kae-Yih Wang, Hsueh-Jung Lu and Ker-Yang Chang:  
A Study on the Effect of Moon Phase to the Hatching of Swordtip Squid (*Uroteuthis edulis*).....209
- 謝其衡 · 蘇楠傑 · 葉顯楹 · 孫志陸 · 葉素然：  
北大西洋台灣遠洋鮪釣長鰭鮪單位努力漁獲量標準化(1967-2011年).....223  
Chi-Heng Hsieh, Nan-Jay Su, Shean-Ya Yeh, Chi-Lu Sun and Su-Zan Yeh:  
Standardized Catch Per Unit Effort of Albacore Tuna (*Thunnus alalunga*) for the Taiwanese Distant-water Longline Fishery in the North Atlantic Ocean, 1967-2011.....223
- 嚴國維 · 呂學榮 · 謝佳樺：  
以遙測及漁獲資料偵測中西太平洋正鰹分佈熱區.....235  
Kou-Wei Yen, Hsueh-Jung Lu and Chia-Hua Hsieh:  
Using Remote Sensing and Catch Data to Detect Ocean Hot Spots for Skipjacks in the Western Central Pacific Ocean.....235
- 何汝諧 · 劉維城 · 林清龍：  
兩種寄生於臺灣東岸的五種鯊魚上，吸管口目、將魚虱科、*Echthrogaleus* 屬之橈足類.....247  
Ju-shey Ho, Wei-Cheng Liu and Ching-Long Lin:  
Two Species of *Echthrogaleus* (Copepoda: Siphonostomatoida: Pandaridae) Parasitic on Five Species of Sharks off the East Coast of Taiwan.....247
- 李惠婷 · 黃 穰：  
海藻 *Petalonia binghamiae* 褐藻酸鈉抑制癌細胞生長的活性.....257  
Hui-Ting Lee and Rang Huang:  
Growth Inhibition of Carcinoma Cells by Sodium Alginate from *Petalonia binghamiae* (Phaeophyceae).....257
- 鄭志成 · Nico Jose Leander · 沈康寧 · 曾萬年：  
西北太平洋鱸鰻族群遺傳結構之時空分析.....269  
Chih-Chen Cheng, Nico Jose Leander, Kang-Ning Shen and Wann-Nian Tzeng:  
Spatial and Temporal Population Genetic Structure of the Giant Mottled Eel *Anguilla marmorata* in the Northwestern Pacific.....269